
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. S 1086, som Per Clausen 
(EL) har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren 
den 27. november 2006 
 

Spørgsmål S 1086: 
"Vil ministeren oplyse, hvornår han blev bekendt med den rapport, som de 

sjællandske sygehusejere udarbejde om ventetider for kræftbehandling, og 

forklare, hvorfor Folketingets Sundhedsudvalg ikke er blevet orienteret om 

indholdet af denne?" 

 

Svar: 
Rapporten er som nævnt i min besvarelse af S 1085 modtaget i Indenrigs- 

og Sundhedsministeriet som bilag til en ansøgning fra maj 2006 fra Køben-

havn Amt om en låneramme.  

 

Mit ministerium modtager hvert år hundredvis af rapporter, planer og for-

slag fra forskellig side, herunder som bilag til puljeansøgninger m.v. De 

fremsendes almindeligvis ikke til Folketingets Sundhedsudvalg uden sær-

skilt anledning. Jeg finder ikke, at den aftalte rapport er opsigtsvækkende i 

betragtning af, at den igangværende udbygning af kapaciteten på de dan-

ske strålecentre er velkendt, jf. f.eks. Kræftplan II. Det er også velkendt, 

hvad baggrunden for udbygningen er, nemlig at kapaciteten er utilstrække-

lig til at sikre hurtig strålebehandling i Danmark. Der er heller intet principielt 

nyt i de øvrige forslag, som er rettet til sygehusejerne selv og allerede be-

nyttes. 

 

Jeg fremsender naturligvis gerne den omtalte rapport til Folketingets Sund-

hedsudvalg. 
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